
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 15 (SUU L 134), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 27. marts. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Theresa Scavenius (UFG). 

 

Spørgsmål nr. 15:  

”Vil ministeren redegøre for, om der er andre værdisættende kriterier og kalkuler, 

der inkluderes end rene markedspriser i forbindelse med statsfinansieret indkøb af 

medicin?” 

 

Svar: 

Staten finansierer som udgangspunkt ikke direkte indkøb af medicin. I de særlige 

situationer, hvor staten indkøber medicin, vil Folketingets Finansudvalg blive forelagt 

et aktstykke, hvor den forventede pris er nærmere beskrevet. 

 

I forbindelse med Lægemiddelstyrelsens tilskudsafgørelser vurderes det, om 

lægemidlets pris står i et rimeligt forhold med dets behandlingsmæssige værdi. Det er 

regionerne, der afholder udgifterne til medicintilskud.  
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